
محمد نبـــی رضایی با صیـــد طلای انتخابـــی المپیک، 
خـــودش را از آب های ژاپـــن به پاریس رســـاند. قایقران 
مســـتعد تیم ملـــی دومین ســـهمیه آب هـــای آرام را در 
کانـــو ۱۰۰۰ متر به نام خود ســـند زد تا بر خـــلاف المپیک 
توکیـــو تیـــم آب هـــای آرام بـــا دو قایقران راهـــی پاریس 
شـــود. در حالی که قبلاً قایقرانان کایـــاک برای آب های 
آرام المپیکـــی می شـــدند، بـــه لطـــف تلاش هـــای نبی 
رضایی، ایـــن بار پای کانـــو کانادایی هم بـــه المپیک باز 

شـــد. نبی رضایی با ســـهمیه اش اولیـــن قایقران مازنی 
اســـت که پـــا بـــه المپیـــک می گـــذارد و به ایـــن ترتیب 
اســـمش را در لیست ورزشـــکاران تاریخ ســـاز استانش 
نوشـــت. او که ۱۷ مرداد مـــاه باید قایقـــش را در رقابت 
بـــا غول هـــای اروپایـــی و جهان بـــه آب بینـــدازد، حالا 
۱۰ روز مانـــده بـــه شـــروع مســـابقاتش در کمـــپ ایتالیا 
آخریـــن پاروهایـــش را کنـــار قایقرانـــان ایـــن کشـــور 
می زنـــد تـــا با محـــک بیشـــتر خـــودش و بـــا آمادگی 
بهتـــری راهـــی المپیک شـــود. محمد نبـــی رضایی 
همـــان دو ســـال پیش که طـــلای کانـــوی ۵۰۰۰ متر 
زیر ۲۳ ســـاله های جهان را گرفـــت، نوید روزهای 
درخشـــانی را برای قایقرانی ایـــران می داد و طبق 
انتظـــارات ســـهمیه المپیـــک را گرفت تـــا این بار 
 Vaires-sur-Marne دراســـتادیوم دریایـــی 
بی نظیرتریـــن اســـتادیوم آبی خودی نشـــان 
دهـــد. قایقـــران ۲۵ ســـاله ملی پـــوش کـــه 

اولین المپیکـــش را تجربه می کند 

به گفتـــه خودش بـــی  تجربه نیســـت و تمام تلاشـــش 
را در آب هـــای پاریس می کنـــد تا چشـــم کاروان ایران را 
به رکوردهایش روشـــن کند. باتوجه بـــه اینکه قایقرانی 
در ایـــران رشـــته ای نوپـــا بـــوده و امکانات در حـــد رقبا 
نیســـت، نمی شـــود از قایقرانـــان در المپیـــک انتظـــار 
مـــدال داشـــت اما نبـــی رضایـــی معتقد اســـت کـــه با 
برنامه ریـــزی بلند مدت می شـــود اســـم قایقرانی را هم 
به جمع رشـــته های مـــدال آور ایـــران در المپیک اضافه 

کـــرده و نشـــان های خوشـــرنگی صید کـــرد. او 
البتـــه در شـــرایطی نابرابـــر بـــا رقبـــا و فقط با 

۲ هفتـــه اردوی برون مـــرزی پـــا بـــه پاریس 
می گـــذارد تا قایقـــش را بـــه آب انداخته و 

هم پیمـــان بـــا پاروهایـــش در پـــی صید 
رؤیاهایش باشـــد.
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گزارش

 فائزه زمانی
خبر نگار

سی و سومین دوره بازی های المپیک، از 5 مردادماه در پاریس شروع شده. پاریس عروس 
شهرهای دنیا، بعد از سال های 1900 و 1924 برای سومین بار میزبان بزرگترین رویداد ورزشی 
دنیا شده است. در واقع با برگزاری المپیک 2024 پاریس، این شهر صدمین سالگرد بازی های 
المپیک 1924 را جشن می گیرد. مراسم افتتاحیه این بازی ها اما متفاوت از المپیک های 
قبلی است؛ به جای ورزشگاه این بار افتتاحیه روی رود سن پاریس برگزار شد. کاروان ورزشی 
ایران به نام خادم الرضا با شعار صلح برای کودکان در این دوره حضور دارد. هرچند این 
 بار برخلاف دوره های قبل کاروان ایران کوچکتر است. کاروان ایران 40 سهمیه گرفته که

 11 سهمیه برای زنان و 29 سهمیه برای مردان است. روزنامه ایران ورزشی این روزها برای آشنایی 
مردم ورزش دوست ایران پرونده ویژه ای برای مسافران و ورزشکاران المپیکی گشوده که هر 

روز تقدیم نگاه تان می شود.
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سوال و جواب

محمدنبـــی رضایی قایقران کانو کانادایی این 
روزهـــا آخریـــن پاروهایش را بـــرای حضور در 
المپیک پاریـــس می زند. این روزهـــا قایقران 
جوان ایرانـــی، لحظات متفاوتـــی را در کمپ 
ایتالیـــا و تمرین با قایقرانـــان تیم ملی ایتالیا 
تجربـــه می کند تا بـــا آمادگی بیشـــتری راهی 

شود.  المپیک 
نبـــی رضایی از کیفیـــت کمـــپ ایتالیا راضی 
اســـت و بـــه گفتـــه خـــودش بـــرای بهترین 

نتیجه بـــه پاریس مـــی رود.

  آخریـــن تمرینـــات در ایتالیا چطـــور پیش 
؟ ود می ر

تمرینات خوبی در کنـــار قایقرانان ایتالیایی 
و در واقـــع رقبایم در المپیـــک انجام دادیم. 
در ایتالیـــا همه چیـــز خوب بـــود و با کیفیت 
بهتری پارو زدیـــم، حالا امیـــدوارم که بتوانم 

مزد زحماتـــم را در پاریس بگیرم.
  نبود سرمربی بعد از بازی های آسیایی 

تا به امروز کنار تیم به ضرر قایقرانان 
نشد؟

بـــا هدایـــت پدروســـنا در  آنجایـــی کـــه  از 
بازی های آســـیایی نتیجه مطلوب نگرفتیم، 
ســـهرابیان قبول کـــرد تا با مربیان شـــخصی 
خودمـــان تمریـــن کنیـــم. علم مربیـــان ما 

در انتخابـــی المپیـــک بـــه خوبی مشـــخص 
شـــد و من با هدایـــت ایمـــان  پورعزیز ظرف 
5-4 مـــاه از چهارمـــی بازی هـــای آســـیایی به 
اولـــی انتخابـــی المپیـــک رســـیدم، یعنی با 
طلا، ســـهمیه المپیـــک را گرفتـــم و قهرمان 
بازی های آســـیایی را پشت ســـر گذاشتم که 

نشـــان دهنده علـــم مربیان ماســـت.
  با توجه به اینکه نمی شود از قایقرانی 

انتظار مدال داشت، به دنبال چه 
نتیجه ای در المپیک هستی؟

زمـــان زیـــادی تـــا شـــروع رقابـــت هـــای ما 
درالمپیـــک نمانـــده و حـــالا فقـــط باید 

تمرکـــز کنم. من با ایـــن حرف که نباید 
از قایقرانـــی انتظـــار مـــدال المپیک را 

داشـــت، مخالفـــم. در مدت زمـــان یکی، دو 
مـــاه نمی شـــود کاری کـــرد اما بـــا برنامه ریزی 
بلندمـــدت و ســـرمایه گذاری درســـت روی 
قایقرانـــان شـــاخص، می توانیـــم قایقرانـــی 
را در المپیـــک صاحـــب مدال کنیـــم چراکه 
ژن مـــدال المپیـــک را داریم. بـــرای المپیک 
پاریس هیچ پیش بینی ندارم و تمام تلاشـــم 

بـــرای بهترین نتیجه اســـت.

گپ

 نبی رضایی: مخالفم که می گویند نباید از قایقرانی انتظار مدال داشت

قایقرانی ایران ژن مدال المپیک دارد

 

شـــاهو ناصـــری قایقـــران ســـال های نه 
چنـــدان دور تیـــم ملـــی کانـــو کانادایی 
کار نبی رضایـــی در المپیـــک پاریس در 
رقابت بـــا غول هـــای اروپایی را ســـخت 

می دانـــد.
او معتقد اســـت در شـــرایطی که کیفیت 
قایق هـــا در ایـــران اســـتاندارد نبـــوده و 
قایقرانـــان در شـــرایط نابرابری نســـبت 
به رقبا پارو می رننـــد، حضور در المپیک 
پاریـــس هـــم کار بزرگـــی اســـت و نبـــی 
رضایـــی باید تا آخریـــن لحظه برای ثبت 

رکـــوردی خوب تـــلاش کند.
ناصـــری خصوصیت بـــارز نبـــی رضایی 
را سختکوشـــی و  پشـــتکارش می دانـــد: 
»نبـــی رضایی از ورزشـــکاران مســـتعد و  
خوب تیم ملی قایقرانی اســـت. پشـــت 
هر ورزشـــکار موفقی یک مربی قدرتمند 

اســـت که قطعـــاً تأثیـــرات زیـــادی روی 
موفقیـــت شـــاگردش می گـــذارد. نبـــی 
رضایی هم مربی سختکوشـــی به اســـم 
ایمـــان پورعزیز دارد کـــه لحظه به لحظه 
کنـــارش بـــود. عـــلاوه بـــر ایـــن نبـــی با 
پشتکاری که داشت از جوانان درخشید 
و جلـــو آمد تـــا امـــروز قایقران ایـــران در 
المپیک باشـــد. من پیش بینی می کردم 
ا و بـــا پشـــتکارش بـــه پاریـــس برســـد و  
خوشـــبختانه همیـــن اتفاق هـــم افتاد. 
او  ورزشـــکار آینده داری است و امیدوارم 
بتواند از شـــأن قایقرانی ایران در پاریس 

دفـــاع کند.«
پیشکســـوت کانو کانادایی ســـهمیه نبی 
رضایـــی را کار بزرگـــی می داند: »از آســـیا 
فقـــط دو،ســـه نفـــر در المپیـــک حضور 
دارند که ســـهمیه علی آقامیرزایی و  نبی 
رضایـــی خود افتخار و کار بزرگی اســـت.
قایقرانـــی در ایران رشـــته نوپایی اســـت 
و  عـــلاوه بـــر ایـــن از نظـــر ســـختی جزو  
 . می شـــود ب  محســـو  A ی  رشـــته ها
قایقرانـــان آب هـــای آرام در رقابـــت بـــا 
غول هـــای اروپایی و  جهان کار ســـختی 
آنهـــا آرزوی موفقیـــت  بـــرای  دارنـــد و 

. می کنـــم
رشـــته کانو فقط به آمادگـــی فیزیکی نیاز 
ندارد و ذهن قـــوی می خواهد. امیدوارم 
نبی رضایی روز مســـابقه خودش باشـــد 
و  از لحـــاظ روحی آماده بـــوده و بهترین 

پارویش را بزند.«

ســـابق  ملی پـــوش 
کانو  امیدوار اســـت 
ر  د یـــی  رضا نبـــی 
پاریـــس تـــا آخرین 

و  بجنگـــد  لحظـــه 
بتواند توانایی هایش 

را نشان دهد: »در ایران 
زیـــادی  قایق هـــا فاصلـــه 

بـــا کیفیـــت اصلـــی دارنـــد و 
امکانات در حد المپیک نیست. 

خداراشـــکر کـــه شـــرایط حضـــور در 
اردوی ایتالیا فراهم شـــد تـــا نبی رضایی 
در همیـــن روزهـــای آخـــر هم که شـــده 
بتوانـــد با امکانات بیشـــتر و  در شـــرایط 

بهتـــری پـــارو بزند.
طبـــق خبرهایـــی کـــه از اردوی ایتالیـــا 
دارم شـــرایط المپیکی هـــا خوب اســـت 
و بـــا پاروزنی کنـــار قایقرانـــان المپیکی 
ایتالیـــا  خـــود را محـــک می زننـــد. حالا 
امیـــدوارم قایقرانـــان در ایـــن روزهـــای 
آخر بـــه خوبـــی آمـــاده شـــده و  بتوانند 
در پاریـــس توانایی هـــای خود  را نشـــان 

. هند د
درســـت اســـت کـــه نمی تواننـــد مـــدال 
بگیرنـــد اما رکـــورد مهم اســـت و  بچه ها 
باید برای نتیجه خـــوب تا آخرین لحظه 
بجنگنـــد. قایقرانـــی ما با پتانســـیلی که 
دارد، می توانـــد روزی در المپیـــک مدال 
بگیـــرد و امیـــدوارم هرچـــه زودتـــر این 

روز برسد.«

ناصری: محمد باید تا آخرین لحظه بجنگد

رقابت با غول های اروپایی سخت است

مصاحبه

2024
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 افتخارات:
کانو 1000متر رایونگ 

2022 آسیا: 
طلای کانو

5000 متر زیر 2۳ 
ساله های جهان: 

طلای کانو
1000متر بازی های 

آسیایی جاکارتا: 
برنز کانو

1000 متر انتخابی 
المپیک پاریس: 

طلای کانو

 

ایمـــان پورعزیـــز ســـرمربی تیم ملی کانـــو در المپیـــک پاریس کنـــار محمد 
نبـــی رضایی اســـت. او شـــرایط قایقـــران کانو کانادایـــی را قبـــل از المپیک 
خـــوب می دانـــد و از رکـــوردش راضی اســـت. ایمـــان پورعزیز معتقد اســـت 
کمپ ایتالیـــا می تواند در نتیجه قایقـــران ایرانی در پاریس تأثیرگذار باشـــد 

تا نتیجـــه بهتری رقـــم بخورد.

 اردوی ایتالیا چطور پیش می رود؟
یـــک اردوی 15 روزه تـــا شـــروع رقابت های المپیـــک نبی رضایـــی در ایتالیا 
داریـــم. از همین جـــا هم بـــه پاریـــس می رویم و دهـــم مـــرداد وارد دهکده 
می شـــویم. در حـــال حاضـــر بچه هـــا کنـــار قایقرانـــان المپیکی ایتالیـــا پارو 
می زننـــد و کیفیـــت تمرینات خیلی بالا اســـت. ملی پوشـــان مـــا قایق های 
مسابقه شـــان را تحویـــل گرفتـــه و اینجـــا بـــا همان هـــا تمریـــن می کنند که 

پوئن مثبتـــی برای آنها اســـت.
 زمان زیادی به شروع مسابقه قایقرانی المپیک نمانده، این اردو 

می تواند تأثیرگذار باشد؟
اگـــر زودتر بـــه ایتالیـــا می آمدیـــم و بچه هـــا فرصت بیشـــتری بـــرای تمرین 
داشـــتند، قطعـــاً بهتـــر بـــود. فدراســـیون از مدت ها پیـــش پیگیر بـــود اما 
متأســـفانه به خاطر عدم صدور ویزا زمان را از دســـت دادیـــم. به رغم اینکه 
این اردو کمی دیر فراهم شـــد اما همچنان می تواند تأثیرگذار باشـــد. فشـــار 
و کیفیـــت تمرینـــات اینجـــا دو برابر ایران اســـت و ملی پوشـــان بـــا روحیه و 
انگیزه بالاتری در تمرینات حاضر شـــده و پـــارو می زنند. با اینکه نبی رضایی 
مدت هـــا در ســـطح جهانـــی رقابت نداشـــته، با تمریـــن کنـــار قایقران های 

ایتالیایـــی می توانـــد در همین روزهـــای آخر خـــودش را محک بزند.
 رکورد نبی رضایی چقدر پیشرفت داشته است؟

رکـــورد نبی رضایی نســـبت به انتخابی المپیک بهتر شـــده اســـت. شـــرایط 
کمپـــی کـــه در آن تمریـــن می کنیم خیلـــی شـــبیه پاریس اســـت. البته که 
همـــه چیز به شـــرایط جوی روز مســـابقه بســـتگی دارد و امیـــدوارم که همه 

چیز خوب باشـــد.
 او می تواند در پاریس کار متفاوتی انجام دهد؟

نبی رضایی قایقران جوانی اســـت. او قرار اســـت برای اولیـــن بار کنار رقبای 
جهانی خود در المپیک مســـابقه بدهد و به همین خاطـــر اطلاعاتی از بقیه 
تیم هـــا نداریم و خودم هم نمی دانم ممکن اســـت چـــه اتفاقی پیش بیاید. 
قایقران ما از دو ســـال پیش که در مســـابقات جهانی شـــرکت کرده شرایط 
بهتـــری دارد و امیدوارم که نتیجه خوبی کســـب کند. نمی خواهیم فشـــاری 
روی نبـــی رضایی بگذاریم اما او پتانســـیل تاریخ ســـازی در المپیک را دارد و 

با تمام قدرت بـــه پاریس می رود.

مبارزه در آب تا آخرین نفس
قایق رؤیاهای رضایی در بی نظیرترین ورزشگاه آبی

پورعزیز: نبی رضایی قدرتمند 
به پاریس می رود

  کیفیت کمپ ایتالیا 
دو برابر ایران است


